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Interpellation HVB-hem

SVT Nyheter har gjort en stor granskning av Sveriges HVB-hem och identifierat

50 hem som fått allvarlig kritik av Ivo. På de berörda boendena förekommer

upprepade larm om missförhållanden i form av till exempel våld, övergrepp,

otrygghet eller frihetsbegränsningar. De som drabbas är de barn och unga som

placerats där av sina kommuner.

I SVT:s granskning ser man hur ansvaret för kontrollen bollas mellan Ivo och

kommunernas socialtjänst, där Ivo menar att det är socialtjänsten som ansvarar för

barnens välmående och kommunerna hänvisar till att det är Ivo som har

tillsynsplikten. Barnen kommer i kläm och far illa.

Linköping placerar barn på sex av de mest kritiserade hemmen enligt SVT och är den

kommun i Sverige som med god marginal betalar mest pengar till dessa hem. Totalt

96 miljoner kronor per år av våra skattepengar går till att placera barn i otrygga och

potentiellt farliga miljöer.

Kommunen har ansvar för barn och unga som placeras på HVB-hemmen, oavsett var

de placeras och ansvarar därmed för att kontrollera att HVB-hemmen lever upp till

de krav om omhändertagande och vård som fastställs av socialtjänstlagen.

Med anledning av ovan vill jag ställa följande frågor till ansvarigt kommunalråd:

1) Hur kontrollerar och följer kommunen upp de HVB-hem där vi placerar barn

och unga?

2) Sker någon dialog med de barn och ungdomar kommunen placerar för att

följa upp hur de har det på HVB-boendet?

3) Kommer kommunen ändra sina rutiner efter SVT:s granskning?

Rebecka Hovenberg


